
S p r á v a

    o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ zo zasadnutia MsZ  8. apríla 2014
_______________________________________________________________________________

Ing. Martin Turčan 
1. Interpelujem osadenie poklopov na kanalizačnom zberači na ul. Javornícka a Karpatská.  
Je tam nebezpečie úrazu.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Oddelenie údržby MK a IS dňa 28.04.2014 elektronickou poštou postúpilo požiadavku  
osadenia  chýbajúcich  poklopov  na  kanalizačnom  zberači  na  Javorníckej  a  Karpatskej  ul.  
Stredoslovenskej vodárenskej prevádzkovej spoločnosti a.s., závod Banská Bystrica.

2.   Interpelujem svietidlo na Tatranskej pri vchode 19-21.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Porucha svietidla verejného osvetlenia na Tatranskej 19 bola odstránená 24.04.2014.

PhDr. Marcel Pecník 

3.    Interpelujem MsÚ, aby sa zaoberal otázkou šíriaceho sa zápachu v m.č. Šalková, je podozrenie, 
že zápach sa šíri z riadenej skládky odpadu nad Šalkovou. Prosím v súčinnosti s kompetentnými 
orgánmi zistiť a riešiť. V prípade potreby som pripravený konzultovať problém.

Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

Dňa  24.04.2014  bolo  vykonané  miestne  zisťovanie  v  lokalite  Šálková  v  Banskej  
Bystrici,  vo  veci  obťažovania  zápachom  zo  skládky  komunálneho  odpadu  -  Škradno,  
prevádzkovanej  spoločnosťou Márius  Pedersen a.s.  V dopoludňajších  hodinách bola  tromi  
odbornými pracovníkmi MsU B. Bystrica + pracovník skládky, posudzovaná miera zápachu  
pochádzajúca z telesa skládky.  Pri kontrole bol priamo v mieste na skládke a pri  miestnej  
ČOV posudzovaný mierny zápach, ktorý bol rozpoznateľný v tesnom okolí  skládky, avšak  
nepresahoval  zvýšenú mieru  únosnosti  a  bol  primeraný povahe a  stavu skládky.  V širšom 
okolí  skládky už tento slabý zápach nebol vôbec badateľný.  V mieste ďalšieho zisťovania  
priamo v MČ Šalková, pri rodinných domoch na ul. Šalkovská cesta a Hronská ul., zápach 
zistený nebol. 

4.  Interpelujem  MsÚ,  aby  v súčinnosti  s orgánmi  hygieny  zabezpečil  zmeranie  hluku 
pochádzajúceho  z prevádzky  MVE  v Šalkovej  –  turbína  i padajúca  voda.  Žiadam  na  základe 
množiacich  sa  sťažností  obyvateľov  riešiť  situáciu,  v krajnom prípade  i vykonať  kroky vedúce 
k obmedzeniu, či zastaveniu prevádzky MVE, ak budú nedostatky pretrvávať.
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Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

V  súvislosti  s  podnetmi  a  sťažnosťami  na  zvýšenú  hlučnosť  malej  vodnej  elektrárne  v 
Šalkovej  (ďalej  len  "MVE"),  mesto  Banská  Bystrica  prostredníctvom  oddelenia  životného 
prostredia, oslovilo priamo prevádzkovateľa Energo - Aqua a.s. Ten vo svojom stanovisku zo dňa 
03.04.2014 uviedol, že nadmerná hlučnosť je spôsobená zapojením výkonného čerpadla zo strany 
dodávateľa strojnotechnologickej časti, ktorý vykonáva kontrolu technického stavu turbíny MVE. 
Čerpadlo je na stavbe MVE Šalková využívané iba dočasne, a to za účelom vyčerpania vody z 
hydraulického  traktu  kvôli  technickej  kontrole  turbíny.  Rozhodnutie  zo  strany prevádzkovateľa 
skontrolovať  technický  stav  turbíny,  bolo  podmienené  okolnosťami,  najmä  sťažnosťami  na 
nadmernú hlučnosť turbíny. Kontrola turbíny s použitím výkonného čerpadla už bola v krátkom 
čase ukončená.

Meranie hluku (aj  vo vonkajšom prostredí)  je povinný zabezpečiť na vlastné náklady 
prevádzkovateľ  MVE,  prostredníctvom  odborne  spôsobilej  osoby.  Na  základe  zistených 
meraní  mu  budú  navrhnuté  opatrenia,  ktoré  bude  musieť  prevádzkovateľ  realizovať  a  po  
realizácií opäť meraním hluku preveriť, či zvolené opatrenia splnili účel utlmenia hlučnosti.  
V prípade,  že  aj  naďalej  bude obťažovať  zvýšeným hlukom okolie,  nebude  mu zo  strany  
povoľujúceho orgánu (Okresný úrad v BB) povolená trvalá prevádzka MVE. Uvedená vodná  
stavba je momentálne stále vo výstavbe to zn. že nejde o trvalý zdroj hluku. Mesto Banská  
Bystrica  nie  je  v  tomto  prípade  povoľujúcim  orgánom,  preto  nedokáže  uvedenú  stavbu 
obmedziť, ani zastaviť prevádzku turbíny. Ako účastník kolaudačného konania budeme trvať  
a naďalej  požadovať zníženie negatívnych vplyvov hlučnosti  MVE do okolia na prípustnú  
úroveň. 

5.   Interpelujem  MsÚ,  aby  písomne  oslovil  Stredoslovenskú  vodárenskú  spoločnosť  vo  veci 
napájania sa obyvateľov v Šalkovej (Poľovnícka ulica) a v Senici na verejnú kanalizáciu. Prosím 
v liste žiadať oddialenie termínu napojenia na kanalizáciu do konca roka 2014 z dôvodu viacerých 
problémov s napojením i v súvislosti s jarnými prácami a tiež žiadať rokovanie vo veci problémov 
s napájaním medzi  mestom,  zástupcami  mestských  častí  a prevádzkovateľom kanalizácie.  Tiež 
žiadať  návrh  riešenia  finančného  zabezpečenia  pripojenia  obyvateľov  na  kanalizáciu  v takých 
prípadoch, kedy takéto pripojenie si vyžiada zvýšené výdavky od občanov, napriek tomu, že verejná 
kanalizácia je službou pre nich, za ktorú platia, keď sa im poskytuje.  Mám záujem zúčastniť sa 
rokovaní v tejto veci.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

V  zmysle  §  23  ods.  2  zákona  č.  442/2002  Z.z.  o  verejných  vodovodoch  a  verejných 
kanalizáciách je "vlastník stavby, alebo vlastník pozemku povinný pripojiť stavbu alebo pozemok, 
kde vznikajú odpadové vody,  na verejnú kanalizáciu a splniť  technické podmienky týkajúce sa 
najmä  miesta  a  spôsobu  pripojenia  na  verejnú  kanalizáciu  a  uzatvoriť  zmluvu  o  pripojení  s 
vlastníkom verejnej kanalizácie, ak v obci, na ktorej území sa stavba alebo pozemok nachádza, je 
zriadená  a  vlastník  stavby alebo  vlastník  pozemku  nemá  povolenie  príslušného  orgánu  štátnej 
vodnej  správy  na  iný  spôsob  nakladania  s  odpadovými  vodami."  Táto  povinnosť  v  zmysle 
citovaného zákona teda platí pre majiteľa nehnuteľnosti, ktorý sa musí vysporiadať aj s technickou 
stránkou  riešenia  prípadného  zaústenia  svojich  odpadových  vôd  do  verejnej  kanalizácie. 
Individuálne technické problémy spojené s pripojením na verejnú kanalizáciu si musí doriešiť sám 
vlastník nehnuteľnosti so správcom verejnej kanalizácie. Nedodržanie citovaného ustanovenia je 
priestupkom v zmysle uvedeného zákona, kde vlastníkovi hrozí pokuta až do výšky 331€.
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6.   Interpelujem MsÚ so žiadosťou o informáciu, či už boli použité finančné prostriedky zo 120 
tisíc eur, ktoré mesto dostalo od investora MVE v Šalkovej na náhradnú výsadbu. Stavba MVE stojí 
v m.č. aj napriek zásadnému súhlasu obyvateľov. Zaujíma ma, na čo a kedy boli financie použité, 
v prípade ak nie, na čo sa plánujú použiť.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

K dnešnému dňu bolo  vyčerpaných  63 888  €.  Finančné  prostriedky boli  použité  na 
náhradnú výsadbu drevín a údržbu drevín na území mesta Banská Bystrica, prostredníctvom  
ZAaRES.

7. Interpelujem MsÚ, aby oslovil Okresný dopravný inšpektorát v B.B. listom, kvôli dopravnej 
situácii každé ráno počas pracovných dní na križovatke – pri vstupe do Šalkovej z hlavnej cesty. 
V čase každodennej rannej dopravnej špičky je veľmi problematické z tejto križovatky v smere zo 
Šalkovej  vyjsť.  Navrhujem požiadať ODI, v rámci ich možností,  o ústretovosť a pomoc riešenia 
situácie, napr. krátkodobým regulovaním dopravy ráno policajtom. Aspoň v čase medzi 7.00 a 7.30. 
Prosím aj požiadať ODI, aby zvážil konanie kontrol a prieskumov na tejto križovatke v ranných 
hodinách, čo podľa skúseností ešte viac obmedzuje už aj tak problematickú prejazdnosť.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

     Požiadavka  Mesta  Banská  Bystrica  na  ODI  v  zmysle  interpelácie  bude  uplatnená  listom 
primátora do 31.4.2014

8.  Interpelujem MsÚ s potrebou, na základe žiadosti občanov, umiestniť dopravné značenie o slepej 
ulici  na  uliciach  Fraňa  Kráľa,  Podjavorinskej  a Ľupčianska.  Prosím  riešiť  v súčinnosti 
s kompetentnými orgánmi.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

OVZ-DS a PS-UMK pripravia návrh doplnenia DZ na MK a na ceste III/06635, ktorý 
následne  musí  prejsť  schvaľovacím  procesom  podľa  zákona  č.  8/2009  Z.z.  o  cestnej  
premávke.  Prípadná  realizácia  bude  musieť  byť  zrealizovaná  na  náklady  Mesta  Banská  
Bystrica s následným bezodplatným odovzdaním DZ na ceste III/06635 do správa BBRSC 
a.s.  Vzhľadom  na  limitované  rozpočtové  zdroje  PS-UMK  bude  toto  informatívne  DZ 
zrealizované v rámci priorít, t.j. po splnení zákonných povinností správcu a nariadení ODI a  
cestného správneho orgánu týkajúcich sa obnovy poškodených a doplnenia chýbajúcich DZ 
upravujúcich prednosť, zákazových, príkazových a výstražných DZ.

9.  Interpelujem MsÚ vo veci žiadosti o riešenie premiestnenia kontajnera pri železničnej stanici 
v Šalkovej z dôvodu vyhadzovania odpadu doňho najmä okolo prechádzajúcimi  ľuďmi, ktorí do 
neho  umiestňujú  odpady,  ktoré  z väčšej  miery  nepochádzajú  zo  života  v Šalkovej.  Prosím 
preskúmať možnosti iného umiestnenia v rámci Ľupčianskej ulice, alebo Šalkovskej cesty.
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Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

Kontajnery  na  triedený  zber  komunálnych  odpadov  je  možné  premiestniť  v  rámci  
Ľupčianskej  ul.  alebo  Šalkovskej  cesty,  keďže  časť  ulíc  je  vo  vlastníctve  Mesta.  Avšak 
vzhľadom  na  to,  že  mimo  hlavnej  cesty,  kde  by  mohli  byť  využívané  okoloidúcimi,  sú 
priestorové možnosti obmedzenejšie a nachádzali by sa v blízkosti rodinných domov, mohli  
by  tam  byť  nežiadúce  z  hľadiska  estetického  a  pod.  Na  základe  skúseností  z  iných 
mestských  častí  Vám  navrhujeme  aby  ste  ich  možnosť  umiestnenia  na  novej  pozícii 
prejednali  vrámci  Občianskej  rady,  resp.  s  dotknutými  obyvateľmi  lokality.  V  prípade  
dohody s obyvateľmi Ms. časti, MsÚ zabezpečí fyzické premiestnenie kontajnerov na nové 
miesto ak tomu nebudú brániť technické podmienky. 

Z  dôvodu prepĺňania  kontajnera  na  plasty bude  dané  stojisko  posilnené  ešte  o  jeden  
kontajner na tento druh komunálneho odpadu. 

10. Interpelujem MsÚ s požiadavkou na orezanie drevín – sliviek pri ceste napravo smerom od 
železničného priecestia v Šalkovej smerom k mostu cez Hron. Dreviny v období bujnenia vegetácie 
v lete obmedzujú bezpečný priebeh premávky po ceste, zasahujú do cesty.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Dreviny  rastúce  na  mestskom  pozemku  vzhľadom  k  tomu,  že  už  zasahujú  do  cestnej 
komunikácie budú orezané. Odborné ošetrovanie rezom s úpravou koruny sa uskutočňuje v čase 
vegetačného obdobia od 1.4. do 30.09. Orez bude realizovať správcovská organizácia (ZAaRES), 
ktorá pracuje podľa naplánovaného harmonogramu prác. 

11. Interpelujem  MsÚ  vo  veci  výsadby  stromov  –  červených  javorov  na  ulici  Ľupčianska 
v Šalkovej.  Vecou  som  sa  ako  poslanec  zaoberal,  komunikoval  som  s občanmi  i s Mestom 
i ZAaRESom. Občania naďalej  zotrvávajú na stanovisku formulovanom v petícii  za  odstránenie 
stromčekov. Petícia bola vyriešená prerokovaním v prvej etape, kde MsÚ dal prísľub odstránenia 
stromčekov po skončení vegetačného obdobia tohto roka, ak bude nesúhlas obyvateľov pretrvávať. 
Ja na základe poznania stavu veci predpokladám, že nesúhlas bude pretrvávať,  preto prosím už 
teraz, aby MsÚ a kompetentné zainteresované organizácie počítali v čase po skončení vegetačného 
obdobia 2014 vo svojich kapacitách s prácami potrebnými na riešenie tohto problému obyvateľov 
Šalkovej.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Správcovská organizácia (ZAaRES) je priebežne informovaná o riešení problému obyvateľov 
Šalkovej, bude rešpektovať výsledok rozhodnutia o petícii občanov Ľupčianskej ulice. Kapacitne 
pripravená na realizáciu prác s ktorými potenciálne počíta. V prípade, že nesúhlas obyvateľov sa 
nezmení mesto v správnom konaní vydá rozhodnutie  podľa zákona č. 543/2002 Z.z. o ochrane 
prírody a krajiny v platnom znení.
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Vizualizácia 

Vypracoval: Útvar hlavného architekta mesta Banská Bystrica – 03. 2014

Mestu Banská Bystrica bol doručený 24.04.2014 podnet na správcom  ZAaRES podnet  na 
preverenie neoprávneného devastačného rezu korún 30 ks stromov, Javorov tatárskych (Acer  
tataricun  „Ginala“),  obyvateľmi  Ľupčianskej  ulice.  Došlo  ku  škode  na  majetku  mesta  vo  
výške 2 516,10 €. Podnet preveruje inšpekcia životného prostredia.

     
12.  Interpelujem MsÚ s otázkou, kto a prečo vypílil dreviny – tri brezy na otočke autobusu na 
Hronskej ulici v Šalkovej.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Brezy,  ktoré  rástli  na  mestskom  pozemku  boli  vyrúbané  správcovskou  organizáciou 
(ZAaRES)  v zmysle  právoplatného rozhodnutia.  Dreviny boli  odborne  posudzované výrubovou 
komisiou  a  vyhodnotené  ako  neperspektívne  (alergénne).  Vykazovali  zhoršenú  biomechanickú 
stabilitu a mali celkovo zhoršený zdravotný stav. 

13.   Interpelujem MsÚ či sú v riešení a ako dreviny na cintorínoch v Šalkovej  a v Senici,  ktoré 
zasahujú napr.  do  hrobov.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Všetky  dreviny,  ktoré  poškodzujú  hrobové  miesta  predmetných  cintorínov  sú  ošetrované 
rezom.  Odumreté  konáre  stromov,  ako  aj  poškodené  a  nežiadúce  časti  krovitého  porastu  sú 
priebežne odstraňované.  V prípade priameho preukázateľného ohrozenia na majetku (hrobových 
miest) sú takéto dreviny odstránené výrubom. Výruby sú realizované len na základe rozhodnutia, a 
to po odbornom posúdení výrubovou komisiou. Množstvo výrubov je podmienené obmedzenými 
finančnými prostriedkami.

14.   Interpelujem  MsÚ  so  žiadosťou  o pastportizáciu  situácie  čiernych  stavieb  v m.č.  Senica, 
lokalita  pri  Cementárni  a okolo Hrbu,  a preverenia situácie  ohľadom čiernych skládok odpadov 
v tejto mestskej časti.  Po vykonaní pasportizácie žiadam o návrhy riešení  a aj  praktické riešenia 
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v prípade zistenia nezákonných stavov.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Mesto Banská Bystrica,  ako vecne a miestne príslušný stavebný úrad podľa §117 zákona č. 
50/1976 Zb. o územnom plánovaní a  stavebnom poriadku v platnom znení (ďalej  iba stavebný 
zákon) situáciu okolo čiernych stavieb v m.č. Senica lokalita pri bývalej cementárni a okolo „Hrbu“ 
monitoruje na základe podnetov, zistení vlastnou kontrolnou činnosťou a koná v rámci kompetencií 
vyplývajúcich zo znenia stavebného zákona. V poslednom období v priebehu mesiaca marec-apríl 
2014  boli  odstránené  dve  prefabrikované  betónové  garáže  umiestnené  „stavebníkom“  a 
pripravované na „bývanie“ bez príslušných povolení. Ide o komplikovanú činnosť vzhľadom na 
komunitu súvisiacu s realizáciou a užívaním dotknutých stavieb. Stavebný úrad vykoná v rámci 
svojej kontrolnej činnosti zmapovanie nelegálnych stavieb v uvedených lokalitách. 

Preverenie  lokalizácie  čiernych  skládok  odpadov  je  v  kompetencii  oddelenia  odpadového 
hospodárstva a údržby verejných priestranstiev MsÚ v Banskej Bystrici. Mesto písomne požiadalo 
o súčinnosť pri riešení problému miestne komunitné centrum (Na hrbe 16). Pracovné stretnutie za 
účasti pracovníkov MsÚ, mestskej polície a komunitného centra sa uskutoční v 18. týždni. Postup 
bude  spoločný  a  po  uvedených  zisťovacích  činnostiach  bude  navrhnuté  riešenie  zabezpečujúce 
odstránenie nezákonných stavov v súlade s platnou legislatívou.  

15.  Interpelujem primátora mesta, aby sa zaoberal situáciou, ktorú som zistil a aby sa aj venoval jej 
riešeniu. Ide o to, že z peňazí pre volebné obvody – 1,5 eura  na občana vo V.O. č. 3.  nie všetky 
boli v roku 2013 minuté, napriek tomu, že ešte v rámci toho roku boli dodané k tomu podklady. 
Zistil som, že niektoré akcie roku 2013 boli uhradené, alebo sa uhradia z peňazí roka 2014. Žiadam 
pre VO. Č. 3. kompenzáciu, tak, aby sme v roku 2014 mohli disponovať riadne s patričnou sumou 
1,25 eur/počet obyvateľov VO  pre akcie roku 2014, a to už po vyriešení akcií z roku 2013.
Prosím teda aby pán primátor  navrhol  po konzultácii  s príslušnými pracovníkmi riešenie,  svoju 
účasť na riešení ponúkam.

Odpoveď:  Ing. Beata Farkašová, vedúca OEM

Úhrada výdavkov VO č. 3, ktoré prešli  z roku 2013 v celkovej sume 800 EUR do roku 2014, 
bola  spôsobená  hlavne  časovým  faktorom  a  to  doručením   dokladov  od  2  dodávateľov 
(K.Feketeová – Párty centrum, OZ Skalka )  na zúčtovanie až po 20.12.2013. Štandardná splatnosť 
Mesta Banská Bystrica je 14 dní odo dňa doručenia faktúry.  K úhrade preto došlo až v januári 2014 
a tým sa tieto výdavky zúčtovali s rozpočtom tohto roku. Riešením môže byť navýšenie výdavkovej 
položky pre VO č. 3 o predmetnú sumu formou zmeny  rozpočtu. Uvedený návrh zapracujeme do 
pripravovanej zmeny rozpočtu č. 4, ktorá bude predložená na rokovanie MsZ dňa 20.05.2014. 

V ďalšom období navrhujeme predkladať  doklady na sklonku roka v dostatočnom časovom 
predstihu resp. zintenzívniť komunikáciu s kompetentným zamestnancom úradu.   

RNDr. Ladislav Topoľský

16.  Cesta z časti sídliska Fončorda do areálu bývalej Povstaleckej vatry, ktorú využívajú obyvatelia 
na rekreačné účely, je však využívaná motorovými vozidlami, napriek tomu, že je na jej začiatku 
značka Zákaz vstupu pre vozidlá.  Cesta  používaním vozidiel  je devastovaná a  prejazd vozidiel 
ohrozuje turistov a rodiny s deťmi.
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Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

OVZ-DS vykoná štátny odborný dozor na predmetnej komunikácii a vyzve MsP na vykonanie 
náhodných kontrol dodržiavania DZ.

17.   Ďalším problémom v tejto lokalite je nefunkčný lyžiarsky vlek, ktorý je jazvou na okolitej  
prírode a je nelikvidovaný už dlhšie obdobie.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Ide o lokalitu resp. areál bývalej TJ Povstalecká vatra. V lokalite sa nachádzajú dva dlhú dobu 
neprevádzkované lyžiarske vleky. Mesto Banská Bystrica, ako vecne a miestne príslušný stavebný 
úrad, po zistení konkrétneho vlastníka dotknutých lyžiarskych vlekov vykoná s vlastníkom vstupné 
jednanie za účelom zistenia  reálnosti  jeho zámerov resp.  ho požiada o písomné stanovisko. Na 
základe  zistených  skutočností  bude  stavebný  úrad  postupovať  v  súlade  kompetenciami 
vyplývajúcimi zo znenia  zákona č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v 
platnom znení. 

18.    Tretím problémom je zničená prístupová cesta na Suchý vrch smerom od Poľnej ulice,ktorá je 
miestami už skoro nezjazdná. Cesta je začiatkom vstupu do turistickej oblasti. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Oddelenie  údržby miestnych  komunikácií  a  inžinierskych sietí  MsÚ Banská Bystrica  ako 
správca  miestnych  komunikácií  šetrením  zistilo,  že  mestu  Banská  Bystrica  v  zmysle 
Zjednodušeného pasportu miestnych komunikácií mesta Banská Bystrica patrí len pomerná časť 
komunikácie z Poľnej ulice v smere na Suchý vrch a to v rozsahu 100 metrov dĺžkových (500 m²). 
Následne  oslovilo  ďalšie  dotknuté  odborné  útvary  mestského  úradu,  ktoré  by  mohli  vo  veci 
vlastníctva k predmetnej  účelovej   komunikácii  poskytnúť nevyhnutné informácie o majiteľovi, 
resp. správcovi. V súčasnosti mesto Banská Bystrica nedisponuje žiadnymi relevantnými podkladmi 
preukazujúcimi vlastníctvo k predmetnej komunikácii. Účelová komunikácia nie je teda majetkom 
mesta, nachádza sa na pozemkoch, ktoré taktiež nie sú vo vlastníctve mesta.

Ing. arch. Ľudmila Priehodová

Na rokovaní MsZ dňa 11. februára 2014 som interpelovala primátora mesta s otázkou: „kto je 
zodpovedný za to,  že do návrhu územného plánu sa dostala malá vodná elektráreň Iliaš, keďže 
nebola ani v koncepte ÚP a ani v Zadaní.“ V odpovedi Ing. arch. Ľubomír Keleman, riaditeľ ÚHA 
nepravdivo uviedol, že MVE boli zaradené do UPD  na základe: 

− požiadavky Zadania pre spracovanie ÚPN M BB kap. 13.1.6. Požiadavky na riešenie vodné 
toky a nádrže

− riešenia  Konceptu  ÚPN M BB záväzná časť  kap.  Z 5.3.7.  regulatívy a  limity vodného 
hospodárstva

V týchto  kapitolách  však  v  Zadaní  a  ani  v Koncepte  UPN  M  nie  je  o malých  vodných 
elektrárňach ani zmienka! Dokumenty sú zverejnené na webe mesta.
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Zadanie pre UPN M bolo spracované v r.2006, Koncept UPN M bol spracovaný v r. 2008. 
Koncepciu hydroenergetického potenciálu  vodných tokov Slovenska do roku 2030 schválila vláda 
SR 9. marca 2011. V roku 2006 a ani v roku 2008 UHA netušil čo urobí vláda v roku 2011!

Preto opakovane interpelujem primátora mesta:

19.  Interpelujem primátora, kto je zodpovedný za to, že sa do upraveného Návrhu územného plánu 
dostala  malá  vodná  elektráreň  Iliaš,  a MVE Vlkanová,  keďže  neboli  predmetom Zadania  a ani 
Konceptu ÚPN Mesta.

Odpoveď:  Ing. arch. Ľubomír Keleman, riaditeľ ÚHA

Postup  obstarávania  UPD  stanovuje  stavebný  zákon.  Obstarávateľom  UPD  obce  je  vždy 
príslušná obec. V Zadaní sa určia hlavné ciele a požiadavky, ktoré treba riešiť v obstarávanej UPD 
a podrobné požiadavky na formu, rozsah a obsah spracovania UPD. Zadanie pre nový územný plán 
mesta Banská Bystrica bolo v súlade so zákonom verejne prerokované a schválené v MsZ Banská 
Bystrica dňa 30.marca 2006 uznesením číslo 510/2006 – MsZ a  na rokovaní MsZ dňa 22.09.2009 
uznesením číslo 598/2009 – MsZ bolo Zadanie doplnené. 

Požiadavka na riešenie MVE Iliaš okrem iného je určená:
-   v  Zadaní  v kapitole  13.1.6.  Požiadavky  na  riešenie,  -  zohľadniť  „Vodohospodársky 

a hydroekologický plán povodia Hrona II. cyklus spracovaný SVP š.p. Banská Štiavnica, OZ PH 
Banská Bystrica v decembri 2000.

-  vo verejne prerokovanom Koncepte UPN – M Banská Bystrica v návrhu záväznej časti 
v kapitole Z.5.3.7 Regulatívy a limity vodného hospodárstva.

ÚHA  v zastúpení  Ing.  arch.  Ľ.  Kelemana  pravdivo  uviedlo  všetky  relevantné  fakty. 
V uvedených materiáloch a príslušných kapitolách sú požiadavky na MVE. ÚHA teda nepotreboval 
tušiť čo bude robiť vláda v roku 2011. Trváme na znení vyhodnotenia interpelácie z 26. zasadnutia 
MsZ dňa 11.02.2014. 

20.  Ako  je  možné,  že  Mesto  vydalo  dve  rozličné  stanoviská  k Zámeru  MVE?   Nesúhlasné 
stanovisko  k Zámeru,  ktoré  predložil  riaditeľ  UHA v komisii  pre  územný rozvoj  dňa  4.4.2013, 
doručilo  Mesto  Obvodnému  úradu  5.4.2013  a súhlasné  stanovisko  o mesiac  neskôr  3.5.2013. 
Obidve  stanoviská  majú  identické  číslo,  rovnaký  dátum  vypracovania,  takmer  rovnakú 
argumentáciu ! 

Prikladám prílohy:

• Stanovisko k Zámeru zo dňa 27.03.2013 - nesúhlas  
• Stanovisko k Zámeru zo dňa 27.03.2013 - súhlas
• Stanovisko k Zámeru zo dňa 03.02.2014 – súhlas

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

ÚHA bolo požiadané Mestom Banská Bystrica o stanovisko k Zámeru EIA – malá vodná 
elektráreň  Iliaš.  Listom  zo  dňa  20.03.2014  pod  číslom  375/2013  vyslovil  pripomienky  a  so 
Zámerom EIA nesúhlasil.  Na základe tohoto podkladu z 21.03.2013 mesto  v týchto  intenciách 
spracovalo stanovisko na Obvodný úrad.

Následne zástupca investora na rokovaní s MsÚ a ÚHA vysvetlil a upresnil celý zámer aj z 
pohľadu  vznesených  pripomienok.  Nakoľko  sa  stále  jednalo  o  totožné  konanie  ÚHA  dňa 
29.04.2013 pod číslom 375/2013 opravil a vypracoval doplnené stanovisko, kde boli zopakované 
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všetky vecné  konštatovania  z  predchádzajúceho listu.  Záverom sme so zámerom súhlasil  len  s 
podmienkou zohľadnenia a vyriešenia všetkých podmienok aj s dodržaním všetkých navrhnutých 
opatrení na eliminovanie negatívnych vplyvov vzniknutých výstavbou MVE.

Nakoľko z dôvodu uplynutých lehôt už procesne nemohlo uplatniť svoje námietky preto po 
dohode s Obvodným úradom bolo pôvodné stanovisko nahradené novým pod tým istým číslom.

Investor  po pripomienkach dotknutých materiál  prepracoval  a  znovu dal  do procesu EIA. 
Okresný úrad Banská Bystrica Odbor starostlivosti o životné prostredie Banská Bystrica v ďalšom 
novom konaní  požiadal  v januári  2014 o stanovisko k zámeru MVE Iliaš.  ÚHA listom zo dňa 
23.01.2014  pod  číslom  41/2014  s  predloženým  zámerom  súhlasil  s  podmienkou  splnenia 
požiadaviek.

21.    Vo  veci  Rozhodnutia  o umiestnení  MVE  Vlkanová  -  OVZ-SÚ-35766/2012/Bob.,  Ev.  č. 
05/2013  zo  dňa  22.01.2013  interpelujem  primátora:  Kto  posúdil  súlad  stavby  MVE  s UPN 
A Banská Bystrica? Ako mohol stavebný úrad vydať územné rozhodnutie, keď bol zámer v rozpore 
s územným plánom? 

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Záujmové  územie  stavby „Malá  vodná elektráreň  na  rieke  Hron“  v  riečnom km 169,355 
zasahuje do štyroch katastrálnych území Vlkanová,  Badín,  Radvaň,  Kremnička.  Podkladom pre 
vydanie  územného rozhodnutia  sú  podľa  ustanovenia  §  37  zákona č.  50/1976 Zb.  o  územnom 
plánovaní a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov (stavebný zákon) územné plány obcí 
a zón. Podľa § 37 ods. 1 stavebného zákona, ak pre územie nebol spracovaný územný plán obce 
alebo  zóny,  podkladom  na  vydanie  územného  rozhodnutia  sú  spracované  územnoplánovacie 
podklady podľa  §  3  stavebného  zákona  a  ostatné  existujúce  podklady  podľa  §  7a  stavebného 
zákona.  Podľa  §  3  písm.  d/  stavebného  zákona  územnoplánovacími  podkladmi  sú  aj  územno-
technické podklady. Podľa § 7 ods. 2 písm d/ stavebného zákona územno-technické podklady slúžia 
najmä na územné rozhodovanie, ak nie je pre územie spracovaná územnoplánovacia dokumentácia-
územný  plán.  Podľa  §  7  ods.  3  stavebného  zákona  územno-technické  podklady  obstaráva 
ministerstvo.  V  uskutočnenom  územnom  konaní,  ako  územno-technický  podklad  bola  použitá 
„Koncepcia využitia hydroenergetického potenciálu vodných tokov SR do roku 2030“ (ďalej len  
koncepcia  HEP).  Obstaralo  ju  Ministerstvo  životného  prostredia  Slovenskej  republiky.  Ako 
záväzný  východiskový  dokument  pre  usmernenie  rozvoja  využívania  hydroenergetického 
potenciálu vodných tokov Slovenskej republiky ju schválila  vláda Slovenskej republiky  uznesením 
číslo  178   z  9.  marca  2011.  Koncepcia  HEP na  vodných  tokoch  Slovenskej  republiky  určuje 
technicky využiteľné lokality pre  umiestňovanie MVE. Navrhovaná stavba MVE je umiestnená v 
súlade s  koncepciou HEP.  Jedná sa o lokalitu  č.  164,  ktorá je zároveň lokalitou so strategicky 
významným  technicky  využiteľným  hydroenergetickým  potenciálom.  V  súvislosti  s  územným 
plánovaním je potrebné uviesť, že podľa vyššie citovaného uznesenia vlády Slovenskej republiky 
budú lokality na umiestňovanie MVE zapracované do „plánov manažmentu povodí“ a do Vodného 
plánu Slovenska. 

22.  Kto dal pokyn spracovateľovi UPN do čistopisu záväznej časti UPN M zväčšiť dvojnásobne 
plochu záberu v lokalite Urpín ? 

Odpoveď:  Ing. arch. Ľubomír Keleman, riaditeľ ÚHA

                                                                             9/20



Spracovateľ  územnoplánovacej  dokumentácie ÚPN M Banská Bystrica zapracoval  do 
záväznej  časti  Návrhu  ÚPN  M  BB  podľa  pokynu  obstarávateľa  územnoplánovacej  
dokumentácie vyplývajúceho z procesu obstarávania ÚPD na základe požiadavky vlastníkov 
pozemkov  v lokalite  Urpín,  ktoré  boli  uplatnené  už  v procese  prerokovania  Konceptu 
a vyhodnotené  ako  akceptované.  Rozsah  lokality  bol  upravený  na  základe  rokovania  
s vlastníkmi  pozemkov  a  s dotknutým  orgánom  podľa  osobitných  predpisov  –  Krajským 
pamiatkovým úradom Banská Bystrica . 

23.   Interpelujem primátora vo veci odvolania Mesta voči zrušeniu napojenia sídliska Radvaň na 
R1 a výsledku rokovania s NDS aj v súvislosti s meraním hluku a opatreniami na zníženie hlučnosti 
z dopravy na R1 na okolité bytové domy na Radvanskej ulici. 

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

V prípade zrušenia pripojenia MK Radvanská ul. a MK Zvolenská cesta sa jedná o opravný 
prostriedok proti rozhodnutiu ústredného orgánu štátnej správy - rozklad. Mesto podalo rozklad v 
zákonnej 15-dňovej  ešte v októbri 2013, o ktorom minister dopravy do dnešného dňa nerozhodol, 
pričom naposledy listom doručeným dňa 17.3.2014 oznámil  Mestu  Banská  Bystrica  predĺženie 
lehoty  o  ďalších  60  dní.  Rokovanie  s  NDS  sa  vzhľadom  k  prebiehajúcemu  konaniu  zatiaľ 
neuskutočnilo. 

Bc. Andrej Refka

24. Podľa  ankety  „Bystrické  strašidlá“,  ktorú  robilo  Občianske  združenie  Banskobystrický 
okrášlovací  spolok,  je  opustená  budova  bývalého  Tesca  na  Námestí  Ľ.Štúra,  druhý 
najškaredší objekt v Banskej Bystrici, hneď po nedokončenej autobusovej stanici. Pamätám 
si ešte ako dieťa v 1986, keď sa to otváralo, vtedy to bolo pre mňa „WAU“. No teraz to tam 
vyzerá ako po konci civilizácie. Tento objekt aj keď nie je vo vlastníctve mesta, tak mesto 
by malo konať, veď je tu veľké množstvo páchnucich a hnijúcich odpadkov, mŕtve holuby, 
vtačí trus, zdržiava sa tu voda na hornej terase a preteká cez škáry. Mesto by malo vyzvať 
majiteľa,  aby  tento  neporiadok  a  nedostatky  odstránil,  nakoľko  je  tu  ohrozené  životné 
prostredie a zdravie obyvateľov mesta, ktorí si poctivo platia dane a chcú žiť v kultúrnom 
prostredí.  Preto chcem interpelovať vedenie mesta,  aby jednali  v tejto  veci  s  majiteľom 
objektu, lebo tento problém pretrváva už veľa rokov a stále sa s tým nič nerobí.

1. Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Mesto Banská Bystrica,  ako vecne a miestne príslušný stavebný úrad podľa §117 zákona č. 
50/1976 Zb. o územnom plánovaní a  stavebnom poriadku v platnom znení (ďalej  iba stavebný 
zákon) situáciu okolo budovy bývalého Tesca na Nám. Ľ. Štúra monitoruje v podstate od roku 2012 
kedy bol vykonaný prvý štátny stavebný dohľad pričom vlastník objektu bol následne vyzvaný 
vykonať  v  súlade  so  znením  stavebného  zákona  najnutnejšie  udržiavacie  práce  a  zabezpečiť 
zamedzenie  prístupu  nežiadúcich  osôb  do  objektu.  S  odstupom  času  sa  vykonané  opatrenia 
vlastníkom objektu  ukázali  ako  neúčinné,  preto  v  roku  2013  bol  vykonaný  opakovaný  štátny 
stavebný  dohľad,  vlastník  objektu  vykonal  účinnejšie  opatrenia  k  zamedzeniu  vznikajúceho 
nežiadúceho stavu, pričom v mesiaci august 2013 bol vlastníkovi objektu zaslaný list primátora 
mesta Banská Bystrica aby nežiadúcu situáciu bezodkladne riešil s upozornením na možný sankčný 
postih.  Podľa  vyjadrenia  vlastníka  objektu  tento  jedná  o  jeho  odpredaji.  Stavebný  úrad  bude 
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opakovane  konať  v  rámci  svojich  kompetencií  v  spolupráci  s  kompetentnými  organizačnými 
zložkami MsÚ v Banskej Bystrici.

25.  Množstvo ľudí sa ma pýta, že čo sa plánuje na súkromnom pozemku, roky nevyužívaného 
priestoru bývalého detského dopravného ihriska na Sídlisku.   Žiakov základných škôl, ktorí sa tu 
pred rokmi premávali v rámci dopravnej výchovy, vystriedal kopec odpadkov. Viem, že pred pár 
rokmi sa tu plánoval, podľa územného plánu vybudovať parkovací dom, ktorý by riešil problémy s 
parkovaním v centre  mesta  Banská Bystrica.  Preto ma zaujíma,  že či  mesto má informácie od 
majiteľa pozemku, čo sa tu plánuje budovať. Aká je v meste Banská Bystrica, momentálne situácia 
s dopravnými ihriskami?

Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

Lokalita bola riešená v rámci petície občanov v I. Štvrťroku 2014. Majiteľ pozemok na 
vlastné náklady vyčistil a odpady odviezol. Nový územný plán mesta  je v štádiu schvaľovania. 
P. Valach je informovaný, čo sa v novom územnom pláne mesta nachádza / je to parkovacia garáž /. 
Ostatné podrobnosti  sa budú dať poskytnúť až po definitívnom schválení  ÚP.  Klasické  detské 
ihrisko s vodorovným a zvislým dopravným značením sa na území mesta nenachádza.

 
26.   Interpelujem projektového manažéra pre elektronizáciu  služieb  na mestskom úrade.  Mesto 
Banská  Bystrica  má  podpísanú  zmluvu o čerpaní  eurofondov s  riadiacim orgánom Operačného 
programu informatizácia spoločnosti na projekt iMesto. Zaujíma ma v akom stave je tento projekt?  
Ide  sa  zvyšovať  počet  služieb,  keďže  v  súčasnosti  funguje  redukovaná  verzia  informačného 
systému?  Koľko  užívateľov  sa  už  zapojilo  do  systému  „Elektronizácie  služieb  mesta  Banská 
Bystrica“? Aký to celé bude mať dopad na mestský rozpočet, keďže sa peniaze, ktoré doposiaľ 
mesto investovalo do elektronizácie služieb budú refundovať z týchto finančných prostriedkov?

Odpoveď:  Ing. Branislav Slaný, projektový manažér

      Prvá etapa projektu - prevádzkovanie 36 služieb je už v rutinnej prevádzke, to znamená, že 
obyvatelia mesta môžu týchto 36 služieb využívať bez obmedzení. V druhej etape sa zvýši počet 
prevádzkovaných služieb na počet 153, táto etapa má byť podľa vypracovaného projektu ukončená 
vo februári 2015. Do systému sa k 17.4.2014 zaregistrovalo 538 užívateľov. Dopad na mestský 
rozpočet bude možné kvantifikovať po skončení  predbežnej  kontroly verejného obstarávania na 
Riadiacom orgáne, kde boli podklady zaslané 6.marca 2014 a do dnešného dňa (17.4.2014) ešte 
nemáme relevantný výsledok kontroly, a následnej akceptácii žiadosti o refundáciu prostriedkov, 
ktoré mesto vložilo do projektu v jeho prvej etape.  Časový rámec je obtiažne odhadnúť,  ale je 
predpoklad, že konkrétne sumy, ktoré ovplyvnia rozpočet mesta, budeme poznať v mesiacoch máj-
jún 2014. 

27.  Dostal som podnet od obyvateľov, že či by nebola možnosť, zriadiť nejakú miestnosť, v objekte 
bývalej ZŠ Tatranská, kde by boli stoly na stolný tenis, kalčeto a podobne. Bola by tým  vytvorená 
aktivita hlavne pre mládež, v čase keď je vonku nepriaznivé počasie. Mohlo by to byť niečo na 
spôsob, ako to  majú spravené v saleziánskom stredisku. V správe by to  mohlo mať Komunitné 
centrum alebo Správa športových a telovýchovných zariadení, prípadne nejaké občianske združenie. 
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Odpoveď:  Ing. Ján Sasák, vedúci PS ESM

Priestor na podobnú aktivitu v priestoroch bývalej ZŠ Tatranská je momentálne k dispozícii ( trieda 
o veľkosti cca 65 m² ), ale len na vyšších poschodiach. Oddelenie evidencie a správy majetku mesta 
ako  správca  objektu  môže  v  súlade  so  zákonom č.  138/1991  Zb.  o  majetku  obcí  a  platnými 
Zásadami hospodárenia a nakladania s majetkom mesta takýto priestor poskytnúť len na základe 
nájomnej zmluvy a to len fyzickej, alebo právnickej osobe, ktorá bude priestory na vlastné náklady 
prevádzkovať, zodpovedať za poriadok a bezpečnosť návštevníkov. Ak sa nájde takýto záujemca, 
predloží písomnú žiadosť o prenájom a nami ponúknuté priestory mu budú vyhovovať, pripravíme 
materiál na schválenie do najbližšieho MsZ.

28.  Dostávam podnety od občanov, že na rôznych uliciach v meste, chýbajú kanalizačné poklopy 
a je tam len diera. Obávajú sa, že  tu niekto môže spadnúť a ublížiť si. Chodí to niekto kontrolovať? 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Oddelenie údržby MK a IS rieši každý podnet od občanov, prípadne nahlásenie od mestskej polície 
ohľadom  chýbajúcich  poklopov  dažďovej  kanalizácie.  Pokiaľ  máte  konkrétne  vedomosti  o 
chýbajúcich poklopoch, kontaktujte naše oddelenie a následne budeme podnety riešiť. Oddelenie 
údržby  MK  a  IS  ako  správca  miestnych  komunikácií  zároveň  vykonáva  priebežné  kontroly 
dažďovej kanalizácie a k nej prislúchajúcim uličným vpustiam a kontrolným šachtám.

29.  Medzi obchodom a panelákom číslo 65 až 79 na Tatranskej ulici sú viaceré hlboké výtlky, hrozí 
tu poškodenie automobilov alebo zranenie ľudí. Preto interpelujem v tejto veci oddelenie údržby 
miestnych komunikácií a inžinierskych sietí.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Oprava predmetnej časti komunikácie bude realizovaná v termíne do 15.05.2014.

Pavol Bielik 

30.   Žiadam Vás, aby ste som bol prizývaný na všetky rokovania mesta týkajúce sa civilných a 
vojenských  cintorínov.  Dodnes  som  nebol  prizývaný  na  tieto  rokovania.  Ako  osoba,  ktorá 
zastrešuje túto odbornú problematiku mesta Banská Bystrica sa až ex post dozvedám o krokoch v 
problematike cintorínov. 

Odpoveď:  Ing. Karin  Graciasová Šikulová, vedúca OPM

Rokovanie na úrovni primátora mesta, MV SR, MK SR, MO SR, Správy katastra, Okresného úradu 
v  Banskej  Bystrici  sa  konalo  koncom  roka  2013  ohľadne  zaniknutého  cintorína  v  Majeri  .O 
realizácii štúdie k obnove hrobov z 1. svetovej vojny na Mestskom (rímskokatolíckom) cintoríne na 
Námestí Š. Moysesa bol pán poslanec Bielik informovaný v zmysle štúdie schválenej MV SR. Pán 
poslanec bude o riešení problematiky vojnových hrobov na území mesta informovaný, pri riešení 
problematiky  vojnových  hrobov  na  cintorínoch  v  správe  mesta  Banská  Bystrica  prizvaný  na 
rokovania. 
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31.  Prečo bol rozdielny termín zápisu detí do 1. ročníkov ZŠ? Na  základe akého dôvodu boli 
rozdelené školy do rôznych termínov? Bola aj nejaká výnimka mimo určené termíny?

Odpoveď: RNDr. Tibor Maťaš, vedúci SUR

V zmysle § 20 ods. 2 zákona č. 245/2008 Z.z. o výchove a vzdelávaní (školský zákon) sa 
zápis koná od 15. januára do 15. februára, ktorý predchádza začiatku školského roka, v ktorom má 
dieťa začať plniť povinnú školskú dochádzku.

Uznesením  MsZ  zo  dňa  14.5.2013  číslo  916/2013-MsZ  dostal  Školský  úrad  za  úlohu 
regulovať počet otváraných tried v 1. ročníku v každej škole po dohode s riaditeľom školy tak, aby 
sa rovnomerne rozložila naplnenosť verejných škôl v Banskej Bystrici, s čím je spojené regulovanie 
prijímania žiakov mimo obvodu. Z týchto dôvodov po vzájomnej dohode s riaditeľmi základných 
škôl bol určený termín zápisov od 4. 2. do 7. 2. 2014 a od 12. 2 do 14. 2. 2014. Zápisy žiakov do 
prvého ročníka prebehli na všetkých verejných základných školách v týchto termínoch.

32.   Žiadam Vás o zverejnenie všetkých uchádzačov od začiatku tohoto funkčného obdobia 
doteraz,  o  prevádzku  Krematória.  Aké  bolo  stanovisko  mesta  týmto  uchádzačom,  ústne  alebo 
písomné? Sú vedené v súčasnom období  rokovania k tejto otázke? Ak áno, s ktorými uchádzačmi 
rokuje mesto, kto je poverený  rokovaniami?

Odpoveď:  Mgr. Miroslav Rybár, prednosta MsÚ

Ponuka  súkromnej  spoločnosti  na  prevádzkovanie  Krematória  v  Banskej  Bystrici  bola 
predložená mestu Banská Bystrica. Zámer vytvorenia obchodnej spoločnosti poskytujúcej kremačné 
a cintorínske služby bol predložený dňa 19.03.2013 na schválenie komisii MsZ pre financie, správu 
a  hospodárenie  s  majetkom  mesta.  Komisia  uznesením  č.  62/2013  neodporučila  správu  a 
prevádzkovanie  Krematória  v  meste  Banská  Bystrica  súkromnou  spoločnosťou.  Na  základe 
uvedeného rozhodnutia  mesto ostatné žiadosti posúdilo ako bezpredmetné. 

33.  Žiadam Vás o stanovisko k oploteniu pred areálom bývalej Slovenky, Strieborné námestie. Či 
takto vybudované oplotenie je v súlade s vydaným rozhodnutím Mesta a to, čo sa týka rozsahu 
zaujatia pozemku a materiálu zhotoveného plota. Je plot na pozemku vlastníka stavby?

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Mesto Banská Bystrica,  ako vecne a miestne príslušný stavebný úrad podľa §117 zákona č. 
50/1976 Zb. o územnom plánovaní a  stavebnom poriadku v platnom znení (ďalej  iba stavebný 
zákon) povolilo vybudovanie uvedeného plotenia na základe ohlásenia drobnej stavby stavebníkom 
a  súčasne  vlastníkom areálu  aj  dotknutého  pozemku  spoločnosťou  DITURIA,  a.s.  Levice  ako 
„Oplotenie  stavebného pozemku“-bývalý  areál  Slovenka.  Súčasťou podaného ohlásenia  drobnej 
stavby bol vytyčovací protokol hranice parciel vypracovaný odborne spôsobilým geodetom. Ide o 
mobilné oplotenie staveniska umiestnené na pozemku vo vlastníctve stavebníka v súlade s vydaným 
oznámením stavebného úradu.

34.  Interpelujem predsedu komisie MsZ pre územný rozvoj :
Bola komisia oboznámená s listom okresného prokurátora c. Pd 59/13-26 zo dna 29.10.2013?
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Odpoveď:  Ing. Ján Šabo, predseda Komisie MsZ pre územný rozvoj

Ing.  Jozef  Schmidt-  vedúci  SÚ  oboznámil  Komisiu  MsZ  pre  územný  rozvoj  s  listom 
okresného prokurátora č. Pd 59/13 na 10.zasadnutí dňa 07.11.2013. Bolo prijaté uznesenie č.  
254/13, kde Komisia MsZ pre územný rozvoj zobrala informáciu na vedomie. 

35.  Interpelujem predsedkyňu komisie MsZ pre kultúru,informatiku,mestskú kroniku a ZPOZ:
Bola komisia oboznámená s listom okresného prokurátora c.59/13-26 zo dna 29.10.2013 a listom 
okresného prokurátora c. Pd 168/13-3 zo dna 29.10.2013?

Odpoveď:  Mgr. art. Viera Dubačová, predsedníčka Komisie MsZ pre kultúru, informatiku, 
mestskú kroniku a ZPOZ

Komisia MsZ pre kultúru, informatiku, mestskú kroniku a ZPOZ na svojom zasadnutí dňa 
19.novembra 2013 v bode programu č. 2 sa oboznámila s upozornením prokurátora ( zaniknutý 
vojenský cintorín v Majeri). Prijala k nemu uznesenie číslo 29/2013, ktorým Komisia pre  kultúru,  
informatiku,  mestskú  kroniku  a  ZPOZ  zobrala  na  vedomie  upozornenie  Okresnej  prokuratúry 
Banská Bystrica pod č. Pd/13-26 zo dňa 29.10.2013 a Pd 168/13-3 zo dňa 29.10.2013. Hlasovanie: 
6-0-0.

Ing. Mgr. Pavol Katreniak

36.   V centre  Banskej  Bystrice  sa  rozmáha  žobranie.  Existuje  človek,  ktorý  žobrákov 
pravdepodobne organizuje (viď príloha). Môže s týmto javom Mesto niečo robiť? (Zachytil som na 
internete, že v Košiciach poslanci prijali reštriktívne opatrenia voči žobraniu.) 

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP

     Príslušníci  mestskej  polície  riešia  problematiku  žobrania  priebežne  počas  celého  roka. 
Najčastejším spôsobom riešenia je vykázanie takýchto osôb z miesta, v prípade ak svojim konaním 
obťažujú ostatných občanov. Počas letných mesiacov  sa vyskytujú prípady, keď sa na území mesta 
pohybujú osoby, ktoré boli opakovane identifikované ako rumunskí štátni občania, ktorí žobraním a 
podvodným spôsobom požadujú od občanov rôzne príspevky a svojim konaním ich obťažujú. V 
takýchto prípadoch sú príslušníkmi mestskej polície predvedení na útvar mestskej polície za účelom 
zistenia  totožnosti,  eventuálne  odovzdaní  PZ  SR.  Z  hľadiska  odhalenia  predpokladanej 
organizovanej  činnosti  tohto typu,  je  kompetentný konať  Policajný zbor  Slovenskej  republiky. 
Veľmi často sa stáva, že osoby, ktoré sa zaoberajú žobraním sa dopúšťajú aj iných priestupkov proti 
verejnému  poriadku,  napr.  pitie  alkoholu  na  verejnom  priestranstve,  znečistenie  verejného 
priestranstva a pod. V takýchto prípadoch sú im príslušníkmi mestskej polície udeľované sankcie,  a 
taktiež sú vyzvaní aby prípadné znečistenie verejného priestranstva odstránili a z priestorov kde 
obťažujú občanov sú vykázaní. 
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Mgr. Vladimír Pirošík

37.    V nadväznosti  na  podnet  občianky dolnej  časti  sídliska  Rudlová  –  Sásová  interpelujem 
odtiahnutie opusteného osobného motorového vozidla Alfa Romeo bielej farby, EČV: BB 755 DO, 
dlhodobo stojaceho pred domom na Ružovej ul. 7. Toto vozidlo už niekoľko rokov zaberá verejné 
priestranstvo.

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP

     Mestská polícia  ku dňu 17.04.2014 eviduje 187 dlhodobo stojacich vozidiel bez emisnej a 
technickej  kontroly.  V  evidencii  taktiež  vedieme  aj  predmetné  vozidlo.  Poverený  príslušník 
mestskej  polície pravidelne každý mesiac odstupuje písomnú dokumentáciu na Okresný úrad  - 
odbor pre dopravu a cestné komunikácie Banská Bystrica, pričom uvedený úrad prijímal po jeho 
intervencii z kapacitných dôvodov na riešenie len 5 - 7 vozidiel mesačne. V súčasnosti posielame 
pravidelne po dohode s okresným úradom 10 vozidiel mesačne.
      Z hľadiska riešenia odstraňovania „starých vozidiel“, tak ako sú špecifikované v § 2 ods. 13, 
VZN č. 12/2013 o nakladaní s komunálnymi  odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území 
Mesta  Banská  Bystrica,   príslušné  oddelenie  odpadového  hospodárstva  a  údržby  verejných 
priestranstiev MsÚ sa zaoberá ich odstraňovaním. Pretože podľa informácií kapacita odstavných 
miest odberateľa Kovod s.r.o. je omedzená, nie je možné tieto vozidlá zákonným spôsobom všetky 
na potrebnú dobu uskladňovať na iných miestach ako na vyhradených pre  tento účel. 

38.    Stav  chodníkov  a  schodov popred  podstavbu  na  Rudohorskej  ulici  je  havarijný.  Schody 
neďaleko  Pohostinstva  37  sú  kompletne  rozpadnuté  a vážne  ohrozujú  zdravie  a bezpečnosť 
chodcov. Nad autobusovou zástavkou pred potravinami je jama hlboká 50 cm a prepadávajúca sa 
dlažba. Tento stav je dlhodobý, a ešte sa zhoršuje. Betón na točitom schodisku je vydrolený, sú 
v ňom diery,  a kovový okraj   nebezpečne vytŕča.  Na opakované sťažnosti občanov Rudohorskej 
ulice k tejto veci Mesto údajne vôbec nereagovalo. Interpelujem okamžité zjednanie nápravy.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Vlastníkom tohto priestoru je nepochybne Mesto BB, avšak oddelenie údržby MK a IS  
-  správca  miestnych  komunikácií  -  neeviduje  uvedené  chodníky  a  schodiská  ako  miestne 
komunikácie. Tento priestor je možné považovať za súčasť objektu nebytovej podstavanosti  
a za jej správu by mal zodpovedať správca objektu. Vzhľadom k závažnosti stavu niektorých  
úsekov tohto priestranstva Mesto Banská Bystrica ako vlastník nehnuteľnosti  v spolupráci  
správcu  objektu  a  správcu  miestnych  komunikácií  nájde  určite  v  krátkej  dobe  finančné  
prostriedky a spôsob, akým nežiadúci stav odstráni.  

39.   Obyvatelia SVBaNP na Rudohorskej ulici č. 7 – 9 – 11 požadujú už od roku 2010 opravu 
poškodeného  povrchu  podesty  pred  týmto  bytovým  domom.  Naposledy  listom  primátorovi 
z októbra 2013. V zmysle odpovede MsÚ na tento list (PS - UMK 151153/13 z 11. 11. 2013)  je 
sanácia podesty v evidencii na zozname opráv. Kedy presne sa k oprave pristúpi?
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Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

     Oddelenie údržby MK a IS naplánovalo opravu podesty  na Rudohorskej ul. 7-9-11 na 
rok 2014 s predpokladom realizácie v letných mesiacoch.

40.   Chodník  pred  domami  na  Javorníckej  35  a 37  v  dotyku  s frekventovaným  prepojovacím 
schodiskom na Rudohorskú ulicu,  je prelomený a často tam zakopávajú a padajú ľudia.  Prosím 
o jeho opravu. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Úsek chodníka (preborený betónový panel a úprava šachty odpadových vôd) bude opravený v 
termíne do konca apríla 2014. Ostatné výškové opravy šachiet, ktoré spôsobujú nerovnosti chodníka 
by mal zabezpečiť majiteľ resp. správca nehnuteľnosti, ktorému šachta patrí, na čo boli zo strany 
mesta BB upozornení (napr. p. Púchyová).

41.    Interpelujem osadenie jednej  lavičky pred  domom „U“ na Karpatská 5.  V tomto veľkom 
bytovom dome žije viacero starších, resp. hendikepovaných obyvateľov, ktorí by ju veľmi privítali.
 
Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

Osádzanie  lavičiek  pri  bytových  domoch  vykonávame  na  základe  žiadosti  odsúhlasenej 
väčšinou  obyvateľov  na  domovej  schôdzi.  Nie  vždy  sa  osádzanie  lavičiek  stretne  s  ohlasom, 
nakoľko sa na nich vo večerných hodinách stretáva napr. hlučná mládež. Pokiaľ bude takáto žiadosť 
doručená na MsÚ, túto posúdime a dáme požiadavku na osadenie lavičky. Lokalitu sme preverili, v 
súčasnosti sa tam jedna lavička nachádza.

42.  V rámci navštevovaného športového areálu za domom na Rudohorskej 23, za basketbalovým 
košom, sa nachádza trojmetrový voľne prístupný múr, ktorý nie je zabezpečený zábradlím ani iným 
bezpečnostným zábranným prvkom. Nedávno z tohto vysokého múru skoro spadlo maloleté dieťa. 
Pád z takej výšky by mohol byť život ohrozujúci. Interpelujem nápravu.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

      Oddelenie  údržby MK a  IS  zabezpečilo  doplnenie  zábradlia  na  múre  pri  športovom  
areáli na Rudohorskej ulici v 16. týždni t.r.

43.   Umiestňovanie  cirkusu  takmer  v centre  mesta,  t.j.  na  ploche  verejnej  zelene  na  Huštáku 
bezprostredne  vedľa  hlavnej  cesty  I/66,  je  kontroverzné  nielen  z bezpečnostného,  ale  aj 
z estetického,  resp.  kultúrneho  hľadiska.  Interpelujem  nájdenie  vhodnejšieho  miesta,  ideálne 
v odľahlejšej lokalite mimo centra.

Odpoveď:  Ing. Ján Sasák, vedúci PS ESM
Cirkus na Huštáku je umiestňovaný na parcele C KN 3390/27 o výmere 7165 m², ktorá je 

podľa listu vlastníctva č.7566 vo vlastníctve spoločnosti EXIMA spol.s.r.o. Banská Bystrica. Mesto 
nemá žiadne možnosti v zmysle platnej legislatívy ovplyvniť umiestňovanie cirkusu na súkromnom 
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pozemku. Posledný termín hosťovania cirkusu na pozemkoch Mesta Banská Bystrica datujeme v 
čase od 13. do 19.04.2011 v lokalite Cesta na štadión /parkovisko/. 

44.   Prečo  si  musia  občania  nosiť  na  matričný  úrad  MsÚ za  účelom osvedčenia  dokumentov 
„vlastné“ fotokópie a prečo ich nemôžu vyhotovovať za poplatok priamo pracovníčky matriky? 
Bolo by to komfortnejšie nielen pre občana (ktorý musí takto chodiť 300 metrov do copy centra na 
Partizánskej ul.),  ale aj pre samotné matrikárky, keďže by nemuseli vizuálne riadok za riadkom 
overovať,  či  skutočne  ide  o  "doslovnú"  fotokópiu  k originálu  listiny.  Mesto  by  zároveň 
neprichádzalo o príjem zo správnych poplatkov,  keďže nejeden sklamaný občan,  nedisponujúci 
vlastnými kópiami,  ide neraz radšej o pár dverí ďalej, k notárovi.  Pripomínam, že napr. v rámci 
magistrátu Hl. mesta Bratislavy sú kopírovacie služby na matrike dlhoročným bežným štandardom, 
pričom výška poplatku je symbolická. 

Odpoveď:  Mgr. Marta Čellárová, vedúca PS MU

Pracovníčky matričného úradu a Klientskeho centra bežne kopírujú donesené originály 
na osvedčenie občanom. Mesto Banská Bystrica nemôže vyberať poplatky za vyhotovenie  
fotokópie,  lebo na  takúto  službu nemá živnostenské  oprávnenie.  Správne poplatky vyberá  
len za osvedčenie fotokópie. V zmysle zákona 599/2001 Z.z. majú však obce pri vykonávaní  
tejto  originálnej  činnosti  určité  obmedzenia  a  preto  sú  občania  posielaní  aj  na  notárske  
úrady. 

45.   Žiadam Ľubomíra Bobáka, predsedu predstavenstva MBB, a. s.,  o predloženie informácie 
o jeho činnosti v MBB, a. s. za obdobie od 12. 2. 2014 do 8. 4. 2014. 

Odpoveď:  Ing. Ľubomír Bobák, konateľa a predseda predstavenstva MBB

Činnosť predsedu predstavenstva MBB a.s. za obdobie od 12.2.201 do 8.4.2014
V tomto  období  zasadalo  predstavenstvo  spoločnosti  v termínoch  24.2.2014,  11.3.2014 
a 7.4.2014 s nasledovným programom:

 2/2014

1. Priemyselný park – investori, 2. Etapa – stavba
2. Bielostav – dohoda o pohľadávke
3. Kuzmin – ponuka na odpredaj pozemkov k.ú.Radvaň
4. Zmluva o spoločnom užívanie nehnuteľností – Radnica
5. Návrh na vyradenie DHIM – inventúra
6. OS BB – Realmaster ( kino Hviezda) 
7. Vyhodnotenie E- aukcie na dodávku el. energie pre roky 2014 – 2015
8. BDR  - správa z predbežného overenia účtovníctva
9. Rôzne ( interpelácie, sťažnosti občanov NBD, ...)

3/2014
1. Žiadosti o finančnú výpomoc:

-  SZPB – stretnutie generácií Kalištie 2014
      -  Publikácia – Magna Historica
      -  Publikácia – Kremnička
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      -  Marathon BB
2. Sťažnosť nájomníkov-NBD  Kráľovohoľská ulica
3. Žiadosť o poskytnutie informácie ( EEI – rok 2013)
4. SVP š.p. – zámena pozemkov.
5. Davicor s.r.o. – nájomca Barbakanu
6. EER – dohoda o ukončení „ Zmluvy o spolupráci“
7. Rôzne

4/2014
1. EEI – dohoda o ukončení  „Zmluvy o spolupráci“ 
2.. Barbakan – Medusa Group
3. SVP š.p.  – zápis z jednania
4. SLSP a.s. – čerpanie úveru
5. Propagácia priemyselného parku
6. PP Šalková – ponuka p. Kuzmin
7. Sťažnosť – p. Cibula
8. Prieskum trhu – 1 ks PC + softwer, servis ORL, výškové práce 
9..Livonec – NBD Kráľovohoľská ulica – kontrola PO a BOZP
10.Rôzne

V rámci podnikateľských aktivít  spoločnosti a realizovaných projektov:

• Plnenie pracovných úloh vyplývajúcich z pozície predsedu predstavenstva 
( zastupovanie spoločnosti pre orgánmi ŠS, riešenie sťažností nájomníkov NBD, činnosti 
súvisiace s prevádzkou NBD ).

• Príprava II. etapy výstavby IS  v Priemyselnom parku
• Rokovanie so SARIO o investoroch do priemyselného parku
• Rokovanie s investorom na predaj 1,00 ha pozemku v priemyselnom parku
• Rokovanie a dohoda so SVP š.p. o prevádzke protipovodňovej ochrany v PP
• Organizovanie pravidelných porád vedenia spoločnosti
• Refinancovanie úveru Prima banky a ČSOB( podpis zmlúv, zmluvné podmienky SLSP – 

rokovanie).
• Riešenie protestu prokurátora – Zmluva o spolupráci s EEI
• Ukončenie zmluvných vzťahov Prima banka a ČSOB a podpis zmlúv so SLSP a.s.
• Audit účtovníctva spoločnosti za rok 2014

Ing. Milan Lichý

46.   Bude  časť  Strieborného  námestia  oplotená  až  do  ukončenia  výstavby  v  bývalej  textilke 
Slovenka? Je plot presne na vlastníckej hranici pozemkov, ktorých odpredaj investorovi Slovenka 
rezort  Mestské zastupiteľstvo neprezieravo odsúhlasilo v minulom funkčnom období? Je možné 
dohodnúť iný spôsob riešenia autobusovej zastávky na Striebornom námestí pred Slovenkou? 

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Vzhľadom na skutočnosť, že mesto Banská Bystrica, ako vecne a miestne príslušný stavebný 
úrad podľa §117 zákona č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v platnom 
znení (ďalej iba stavebný zákon) neeviduje podanie resp. žiadosť vlastníka a budúceho stavebníka 
na území bývalej Slovenky k začatiu povoľovacieho procesu zástavby dotknutého územia, stavebný 
úrad sa nevie v súčasnosti vyjadriť či existujúce oplotenie bude takto je umiestnené až do ukončenia 
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zástavby dotknutého územia a v takomto rozsahu a vyhotovení. K ohláseniu drobnej stavby bol 
stavebníkom  priložený  vytyčovací  protokol  hranice  parciel  vypracovaný  odborne  spôsobilým 
geodetom. Ide o mobilné oplotenie staveniska umiestnené na pozemku vo vlastníctve stavebníka v 
súlade s vydaným oznámením stavebného úradu. Zotrvanie existujúcej autobusovej zastávky resp. 
jej premiestnenie vyjde z potrieb celkového riešenia stavby ako súčasť projektovej dokumentácie 
zástavby celého územia areálu bývalej Slovenky. 

47.   Prosím  o postupné  vykonanie  najnaliehavejších  opatrení  na  ochranu  mestských  hradieb 
(Katovná ulica, Fortnička, Štadlerovo nábrežie, areál Pamätníka SNP kino Hviezda, Kollárova 
ulica...).

Odpoveď: Jiří Pěč, vedúci PS IV

Oddelenie PS-IV nemá  na základe schváleného rozpočtu  na rok 2014  finančné prostriedky 
na ochranu mestských hradieb

Odpoveď:  Ing. Karin  Graciasová Šikulová, vedúca OPM  vedúcim PS IV

Mestské  hradby  nie  sú  evidované  v  majetku  Mesta  Banská  Bystrica
Nemajú  samostatné  parcelné  čísla,  nie  sú  evidované  ani  ako  stavby  bez  súpisného  čísla.  Sú 
evidované v zozname NKP. 

48.   Interpelujem  vo  veci  zabránenia  prejazdu  áut  po  chodníku  a parkovaniu  na  chodníku 
a trávnikoch pred ZŠ Sitnianska.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

OVZ-DS vykoná štátny odborný dozor  na  predmetnej  komunikácii  do  30.4.2014 a  v  
prípade potreby vyzve MsP na vykonanie náhodných kontrol dodržiavania DZ.

49.   Žiadam  o opravy  výtlkov  na  uliciach  Sitnianska  v  smere  od  Starohorskej,  Starohorská, 
Tatranská a na začiatočnom úseku cesty z Tatranskej ulice smerom na Šachtičky.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Oprava  lokálnych  poškodení  miestnych  komunikácií  na  Sitnianskej,  Starohorskej  a  
Tatranskej  ulici  je  zaradená  v  zozname  opráv  MK  vedeného  správcom  miestnych 
komunikácií a bude realizovaná do konca júna 2014.

50.   V platanovej aleji pred bývalou ZŠ Tatranská žiadam o vhodnú úpravu plôch so zvážením 
zabezpečenia  ochrany  drevín  pri  umožnení  parkovania  na  vhodných  miestach  (zemina,  štrk, 
vegetačné panely). 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Mesto  Banská  Bystrica  neuvažuje  o  vytvorení  parkovacích  plôch  v  rámci  platanovej  
aleje,  naopak,  plánuje  výstavbu  plnohodnotných  parkovacích  plôch  v  blízkosti  tohto  
priestoru tak, aby nebola alej ohrozovaná motoristami a ich vozidlami.
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51.   Prosím o zabezpečenie vyčistenia kanálových vpuští pod oporným múrom za ZŠ Sitnianska pri 
bytovom  dome  Sitnianska  12-16   a o  vyčistenie  upchatého  kanála  v preluke  medzi  bytovými 
domami  Sitnianska  ulica  č.  5  a č.  7  (bývalá  zásobovacia  rampa),  tiež  je  potrebné  zabezpečiť 
vyspádovanie dlažby a odtok dažďovej vody v pokračovaní preluky k schodišťu a bezbarierovému 
chodníku smerom na Rudohorskú ulicu.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Oddelenie  údržby  MK  a  IS  zabezpečí  čistenie  a  opravu  odvodňovacieho  systému 
miestnych komunikácií na Sitnianskej ul. v termíne do konca júna 2014.

52.    Interpelujem vo veci opravy prepadnutej a poškodenej dlažby na Rudohorskej ulici od Pošty 
až po ihrisko pod oporným múrom a vo veci zabezpečenie údržby a čistenia týchto priestorov, kde 
sa vytvára prirodzené centrum, hlavné námestie sídliska Rudlová - Sásová.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Vlastníkom tohto priestoru je nepochybne Mesto BB, avšak oddelenie údržby MK a IS  
-  správca  miestnych  komunikácií  -  neeviduje  uvedené  chodníky  a  schodiská  ako  miestne 
komunikácie. Tento priestor je možné považovať za súčasť objektu nebytovej podstavanosti  
a za jej správu by mal zodpovedať správca objektu. Vzhľadom k závažnosti stavu niektorých  
úsekov tohto priestranstva Mesto Banská Bystrica ako vlastník nehnuteľnosti  v spolupráci  
správcu  objektu  a  správcu  miestnych  komunikácií  nájde  určite  v  krátkej  dobe  finančné  
prostriedky a spôsob, akým nežiadúci stav odstráni. 

 Mgr. Peter Gogola
    primátor mesta

               Banská Bystrica
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